
 
 

 
Skolebestyrelsesmøde 
Funder-Kragelund Skole 

Dagsorden tirsdag den 6. april 2021 kl. 17.00-19.30 
Mødes afholdes virtuelt via teams (link fremsendes)  

 

 
 
Punkter:  
 
 
 
Ordstyrer: Anja Andersen 
Referent: Lars 
  
Deltagere: Jakob, Anja, Inger, Mette G, Lise, 
Marie Louise, Charlotte, Lars 
 
Afbud fra: Tor, Troels, Lotte 
 
  
O: Orientering 
D: Debat 
B: Beslutning 
 

Sagsfremtstilling: 
 
 
 
 
 

 

Beslut
ning: 

1. Godkendelse af dagsorden   
2. Godkendelse af referat fra sidste 

møde. 
 

Dagsorden: godkendt 
 
Referat fra sidste møde: Der 
var en forkert dato på. Det 
rettes til den rigtige dato. 

 
 
 
 

3. Meddelelser (O) Kl. 17.00-17.30 
Formand/næstformand  
Administration/ledelse  

 
 
 

 
 
 



 
 
- Afdeling Kragelund 
- Afdeling Funder 
Medarbejderrepræsentatener 
Elevrepræsentanter 
Andre  
 
 

Lise/medarbejderrep.: 
Gør opmærksom på at 
elevtalsprognoserne for de 
kommende år fortæller, at vi 
får rigtig mange elever – og 
flere end det ser ud til, at 
der bygges efter. Hvad 
kommer det til at betyde? 
 
Charlotte/Lars: 
Vi er startet godt op her d. 
6/4. Vi er imidlertid trætte 
af, at testholdene på både 
Kragelund og Funder brændte 
os lidt af i dag. Det betød, at 
vi ikke kunne komme i gang 
med at teste elever i dag. Det 
må vi nu vente med til 
torsdag/fredag i denne uge. 
Man kommer i sådan en 
situation til at se lidt amatør-
agtige ud, når man har styr på 
tingene og har meldt noget ud 
til elever, forældre og 
medarbejdere – og at det så 
ikke sker alligevel. 
 
Charlotte:  
Orientering om arbejdet med 
A20 – silkeborg aftalen 
 
Der er lavet en ny 
Silkeborgaftale for lærene. 
Den bygger på en A20-aftale 
på lærerområdet.  
Vi skal blandt andet lave en 
fælles skoleplan for, hvordan 
vi på Funder-Kragelund Skole 
planlægger næste skoleår. 
Her vil vi inddrage de 
forskellige visioner og planer, 

 
 
 
 



som vi overordnet set  
arbejder på at udvikle og 
lykkes med som skole. 
Vi har en god dialog – ledelse 
og TR’ere for lærerne – og vi 
tror på, at vi nok skal finde 
en god løsning. 
De deltager sammen i nogle 
workshops, hvor man efter 
nogle skabeloner udarbejder 
nogle planer for, hvordan man 
på de enkelte skoler finder 
gode lokal løsninger. 
 
 
 
Skoleårets planlægning – 
arbejdet er i gang. Elevtal 
meldt ind.  - Stigning i elevtal  
 
Charlotte: 
Planlægningstal (økonomi) er 
ikke tildelt endnu skolen 
endnu for 2021/2022.  
I 2019 – 520 elever 
I 2121 – 770 elever 
Det går stærkt med antallet 
af nye elever. Vi håber på, at 
det kommer til at smitte af 
på vores økonomi. Der er 
imidlertid endnu ikke 
konkrete tal på 
økonomitildeling for det 
kommende skoleår.  
 
Plan for timefordeling for 
FunderKragelund.  
Vi har evalueret dele af vores 
praksis med personalet, og 
det er normalt, at vi spørger 
hinanden om, hvad vi skal 



forsætte med at gøre, og 
hvad vi skal finde nye 
løsninger på. Det har 
imidlertid været et særligt 
år med rigtig mange 
forstyrrelser på grund af 
corona-nedlukninger osv., så 
der er også en del tiltag, som 
vi endnu ikke har kunnet få så 
mange erfaringer af. Det vil 
sige, at vi ikke vil lave en 
masse ændringer til næste 
år, men vi vil fortsætte med 
det, som vi i fællesskab har 
besluttet at gøre. 
Der kan komme nogle 
ændringer i forhold til 
projektuger/dage m.m., men 
det skal vi nok vende tilbage 
med, når vi har noget 
konkret. 
 
Status på økonomi 
Vi har haft et år, hvor vi har 
brugt færre penge på nogle 
områder på grund af corona-
situationen. Vi har også 
kunnet se frem til, at vi ville 
få nogle ekstra udgifter til 
læringsmøbler m.m. vedr. en 
ekstra børnehaveklasse. Vi 
har derfor sparet lidt op og 
har generet et overskud på 
1,6 millioner kroner. 
Det har vi set som en god og 
ansvarlig håndtering af vores 
økonomi. 
 
Det har imidlertid vist sig, at 
der bliver bud efter nogle af 
vores penge. 



 
Silkeborg Kommune har brugt 
flere penge til ekstra corona-
udgifter, end de fik 
godtgjort fra KL. 
Underskud: 8,2 mill. 
 
Silkeborg Kommune har ikke 
kunnet finde pengene, så man 
har i Byrådet vedtaget, at de 
skoler som har overført mere 
end 5% i overskud skal være 
med til at betale for den 
ekstra regning, som Silkeborg 
Kommune ikke har fået 
godtgjort. 
 
Det betyder, at Funder-
Kragelund står til at miste kr. 
426.000,- 
 
Skolebestyrelsen besluttede 
at de vil udarbejde et åbent 
brev til byrådet vedr. dette. 
Her vil skolebestyrelsen 
udtrykke deres utilfredshed 
med, at man først tildeler 
skolerne en økonomi – og at 
man så efterfølgende vender 
tilbage og henter en del af 
beløbet igen. 
 
Der skal laves en skrivelse 
fra skolebestyrelsen, og det 
kunne være godt, hvis de 
andre skoler gør noget 
tilsvarende. 
 
 

4. (B) kl. 17.30-17.50   



Udkast til pricip for røgfriskole i forhold 
til eleverne. 
 (Tor vil have udarbejdet et udkast til et 
princip – besluttet på sidste 
bestyrelsesmøde)  

 
 

Der blev drøftet forskellige 
vinkler på det at have nogle 
pricipper vedr. rygning og 
røgfri skole. 
Hvis der skal laves principper 
vedr. røgfri skole, så skal der 
også være mulighed for og 
plads til, at der kan arbejdes 
med individuelle behov. 
 
Lige nu arbejder vi med den 
gode kommunikation med 
forældrene omkring de 
udfordringer, der opstår i 
skolehverdagen. Vi må dog 
konstatere, at vi på Funder-
Kragelund Skole ikke har 
problemer med elever der 
ryger. 
 
Vi drøftede, at det skal være 
en ’let’ version, hvor vi tager 
kontakt til forældrene og går 
i dialog om problemstillingen. 
At man som forælder hører 
fra skolen, hvis ens barn 
bliver taget i at ryge. 
 

5. (O/B) 17.50-18.10 
Der er kommet ny bekendtgørelse vedr. 
fremme af god orden i folkeskolen som 
pr. 1.1.2021 indeholder ”Aftalt 
hjemsendelse”, ”Omgående 
udelukkelse”og ”Opførsel i fritid med 
direkte virkning på skolens orden”. Disse 
punkter skal indarbejdes i skolernes 
ordensregler.  
Vil forelår, at vi opstarter arbejdet på 
dette møde med at se på, hvilke 
ordensregler vi har pt., hvorefter vi på 

 
Charlotte har fundet et 
dokument vedr. adfærds- og 
ordensregler som 
skolebestyrelsen har 
vedtaget i 2013. 
Vi kan starte med at kigge på 
denne og revidere/ajourføre 
de områder, hvor der er 
noget, som er blevet uaktuelt. 
Evt. lave nogle tilføjelser. 
 

 



mødet il maj vil tilpasse/ændre skolens 
nuværende ordensregler. 

Se mere på: 
https://www.retsinformation.dk/eli/lta/2020/1
951 
 

Hvem vil deltage i at 
gennemgå dette dokument og 
evt. lave tilføjelser? 
 
Jakob (forældrerep.) og Lise 
(medarbejderrep.) meldte sig 
til denne opgave sammen med 
Charlotte. 
 
Gruppen mødes tirsdag den 
13. april kl. 16,00 og punktet 
tages på mødet igen til 
skolebestyrelsesmødet i maj 
måned. 
 

6. (O) 18.10-18.20 
Trivselsundersøgelse fra 0.-9. klasse 
 I år afvikles den nationale trivselsmåling 
i perioden 22. marts – 1. juni 2021.  

 
 

 
Lars orienterede om 
trivselsmålinger for alle 
elever. 
Vi har besluttet, at vi først 
vil gennemføre den årlige 
trivselsmåling i maj måned, 
hvor vi forhåbentlig har 
eleverne tilbage i skole igen. 
Der udsendes orientering om 
dette til forældrene i 
slutningen af april. 
 

 
 
  

7. (O) 18.20-18.30 Nyt ungdomspanel skal 
rådgive regeringen om trivsel - Panelet 
skal både komme med anbefalinger til den 
mistrivsel, som corona-krisen har skabt, 
og se på generel forbedring af 
ungdomslivet, se uvm.dk 

 
Charlotte orienterede om det 
nye ungdomspanel. 
Skolebestyrelsen vil blive 
orienteret, når der kommer 
nyt fra panelet. 
 

 

8. (O) 18.30-19.00  
Orientering om byggeprocessen  
21.00-21.10 

Charlotte vil kort give en 
opdatering, hvor vi er nu.    
 
Vi er på skolen blevet 
præsenteret for nye 
tegninger, og det næste der 

 



sker er, at vi i den kommende 
tid vil gennemføre en proces 
med alle afdelinger, hvor alle 
lærere og pædagoger har 
mulighed for at give deres 
mening til kende i forhold til 
forskellige dele af byggeriet. 
 
Næste fase handler om 
afprøvning af praktiske 
løsninger med henblik på at 
finde gode løsninger til det 
kommende byggeri. 
Det skal vedtages i maj 
måned. 
 
Vi er repræsenteret i 
processen med 
arbejdsmiljørepræsentanter 
og ledelse. 
 
Vi er i ledelsen af den 
opfattelse, at der kunne 
ønskes mere 
procesfacilitering fra de 
byggeansvarlige, så vi kan 
sikre en god og konstruktiv 
inddragende proces med hele 
medarbejderstaben.  
 
Det skal være en positiv 
proces, hvor medarbejderne 
kan se, hvad der er tænkt, og 
de skal kunne tænke med ind i 
de gode fremadrettede 
løsninger. 
  
Ledelsen er indkaldt til et 
møde vedr. dette d. 7/4, hvor 
vi håber på, at vi – sammen 
med Skala-arkitekterne – kan 



få udarbejdet en ordentlig 
plan for processen 
fremadrettet. 
 
Der er i skolebestyrelsen en 
undren over og bekymring 
for, hvordan skolen skal 
kunne rumme det meget store 
antal elever, som vi kan se 
frem til at skulle modtage 
hen over de næste år.  
 
Der er styr på, at 
Lærkehuset skal overdrages 
til Børnehaven pr. 1/8-21. 
Det er imidlertid ikke til at 
få håndværkere til dette 
tidspunkt, så vi (skolen) kan 
være i Lærkehuset indtil d. 
15/9. 
Det giver lidt mere tid til at 
finde nogle pavillon-løsninger 
til vores indskolingselever. 
Der lægges op til, at disse 
nye pavilloner kan opstilles i 
august 21. 
Vores gamle pavillon der lige 
nu huser skolens bibliotek 
tænkes nedtaget. 
 
Vi har lige nu brug for at få 
afklaret, hvor man påtænker 
at starte byggeriet. Er det 
ombygning af Elmehuset, og 
får vi så brug for evt flere 
pavilloner til genhusning? 
 
Fra skolens side efterspørger 
vi mere overordnet styring på 
det kommende byggeprojekt. 



Vi har brug for en meget 
tydeligere overordnet plan 
for, hvornår hvad kommer til 
at ske i de fremtidige 
byggeplaner. Antallet af 
elever kommer til at stige 
voldsomt hen over de 
kommende år, og der er brug 
for at kunne skitsere, 
hvordan man vil kunne lykkes 
med at få skolen til at vokse i 
takt med behovet. 
 
Der blev spurgt til, hvor de 
kommende børnehaveklasser 
skal huses? 
Vi indkalder lige om lidt 
forældrene til kommende 0. 
årgang til et virtuelt 
orienteringsmøde. Her vil vi 
orientere forældrene om, at 
deres børn skal gå i 0. klasse i 
nye pavilloner, som vi får 
opstillet. Det forventer, at 
det bliver gode løsninger som 
vil give eleverne ordentlige 
betingelser for en god 
skoledag. 
 
Vi er også undersøgende på, 
hvad der i byggeriet vil være 
af midler til 
udenomsarealerne – til 
legearealer m.m. 
 
Skolebestyrelsen kan se, at 
Charlotte bruger megen tid 
på byggeprojektet - og 
spørger til, hvad de kan gøre 
for at understøtte skolen og 



det gode arbejde med at 
håndtere byggeplanerne? 
 
Punktet skal sættes på de 
fremtidige 
skolebestyrelsesmøder. 
 

9. Evt. (O) 19.00  
 
Kort oplæsning af beslutning/referat 

 
Sygemelding: 
Vi har fået en sygemelding 
fra vores skolesekretær. Vi 
har derfor søgt efter en 
vikar til løsning af vores 
administrative opgaver.  
Vi fik grønt lys til at 
kontakte Jobcentret, og 
herigennem fandt vi en god 
vikar i Dorte, som vi har 
ansat i et vikariat. 
Dorte har tidligere været 
pædagogisk leder på Gjessø 
børnehave og Gjessø Skole. 
Dorte har et bredt kendskab 
til skoledrift, og vi har 
positive forventninger til, at 
Dorte vil kunne løse det 
opgaver, som vi har af 
administrativ karaktér lige 
nu. 
 
Skolestart: 
Kan man evt. sende en video 
til de kommende 0. 
årgangselever, så de virtuelt 
kan blive orienteret noget 
om, hvad der venter dem i 
skolen osv.? 
 
Der indkaldes til et virtuelt 
forældremøde for 

 



forældrene til kommende 0. 
årgangs elever. 
 
Jakob: Der har været et tv-
indslag omhandlende en pige 
som har oplevet mobning.  
Giver det anledning til at vi 
skal kigge på skolens anti-
mobning-strategi? 
Skal dette sætte på 
dagsordenen på et kommende 
skolebestyrelsesmøde? 
Er der behov for at sætte 
fokus på den gode 
omgangstone og adfærd 
mellem eleverne? 
 
Kan vi tænke et fælles 
forældrearrangement for alle 
forældre? (med et tema som 
giver os anledning til at 
sætte fokus på den gode 
adfærd) 
 
Det blev nævnt, at der er 
store elever som ’fylder 
meget’ med deres knallerter i 
Akaciegården. De mindre 
elever fra 4. årgang bliver 
utrygge, når de store elever 
gasser op m.m. 
Skolens ledelse og lærere vil 
tale med de store elever om 
dette. 
 

 
 
Punkter til næste møde:  
Næste bestyrelsesmøde er 11. maj kl. 17.00  


